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Dr. Kövér László Úrnak,
az Országgyűlés elnökének

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!
Írásbeli választ igénylőkérdés

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése
alapján az alábbi írásbeli választ igényl ő kérdést szeretném előterjeszteni Balog
Zoltán miniszter Úrhoz, az emberi erőforrások miniszteréhez :

„Milyen jövőt szánnak a nagy múltú kecskeméti felsőfokú kertész-képzésnek?”

Tisztelt Miniszter Úr!

A Kecskeméti Főiskola 2000-ben három főiskola integrációjával jött létre ,
és a dél-alföldi régió legnagyobb főiskolájává vált .

Az egykor önálló intézmények most a Kecskeméti Főiskola karaiként
működnek.

Ezek:

Gépipari és Automatizálási Műszaki Főiskolai Kar,

Tanítóképző Főiskolai Kar,

Kertészeti Főiskolai Kar.
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A kertészettudomány és az abból kifejl ődött tájépítészet és
élelmiszertudomány hazai oktatása az 1853-ban megalapított magániskolában, a
Haszonkertészeket Képző Gyakorlati Tanintézetben indult meg Budán .

Ez az Intézmény 1968-ban egyetemi státuszt nyert és létrejött a Kertészet i
Egyetem.

1971-ben a Kecskeméti Fels őfokú Mezőgazdasági Technikumot
átszervezték és Kertészeti F őiskolai Karként a Budapesti Kertészeti Egyetemhez
csatolták, ahol hároméves üzemmérnöki képzés volt .

Kecskeméten nagy múltú kertészképzés folyt és folyik napjainkban is . A
kertészettudományok kecskeméti fejlődését olyan nevek fémjelzik, mint
Mathiász János, aki számos sző lőfajta nemesítője volt . 1890-től Kecskeméten
birtokot vásárolt és elévülhetetlen érdemeket szerzett a filoxéra-járvány t
követően a szőlészet- és borászat megmentésében. Kecskeméti birtokáró l
vagonszám szállította Tokajra az egészséges sz ő lővesszőket. Ez tette lehetővé,
hogy Tokaj-Hegyalja borászata ismét feléledjen .

2012. július 5-én a Kertészeti Főiskolai Kar épületében „nagytakarítást”
tartottak. Kidobták a folyosókon elhelyezett rovargyűjteményt, a
gyümölcstermesztési segédanyagokat és a borászati tablókat. Rövidesen az így
kiürített épület-szárny első két emeletére fog beköltözni a Főiskola Tanítóképző
Karának Gyakorló Általános Iskolája . A szakember-képzés számára csak a
harmadik emelet fog megmaradni . A harmadik emelet Európai Uniós pályázato n
elnyert pénzből készült el, és ezért még a funkcionális-használat kötelező . A
Kertészeti Főiskola oktatói kara hallgat és tehetetlenül nézi a történéseket . Féltik
az állásukat .

Kérdezem tehát: „Mi történik most Kecskeméten? Milyen jövőt szánnak a
nagy múltú felsőfokú kecskeméti kertész-képzésnek? ”

Várom a megtisztelő válaszát :

Budapest, 2012. július 10 .
országgyűlési képviselő
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